

## VI.

## La Conférence,

Reconnaissant le caractère très dangereux de la diacétylmorphine comme drogue engendrant la toxicomanie et la possibilité dans la plupart des cas, sinon dans tous, de la remplacer par d'autres drogues moins dangereuses,

Recommande que chaque gouvernement examine avec le corps médical la possibilité d'abolir ou de restreindre son usage et communique les résultats de cet examen au Secrétaire général de la Société des Nations.

## VII.

## La Conférence,

Recommande que les gouvernements étudient la possibilité d'appliquer le système de contrôle international prévu dans la Convention de Genève à toute préparation contenant l'une quelconque des «drogues» comprise dans le groupe I, quelle que soit la teneur en drogue de cette préparation.

La Conférence recommande en outre que le Conseil de la Société des Nations invite la Commission consultative du trafic de l'opium et autres drogues nuisibles à examiner la question.

[La délégation allemande a déclaré qu'elle ne pourrait pas accepter ces recommandations.]

## VIII.

## La Conférence,

Recommande qu'en vue de faciliter l'application des mesures tendant à empêcher la toxicomanie et le trafic illicite, les gouvernements envisagent la possibilité d'exclure du bénéfice de la clause de la nation la plus favorisée, dans les traités et accords commerciaux conclus à l'avenir, les substances auxquelles la Convention de Genève et la présente Convention s'appliquent.

[Les délégations de l'Allemagne, du Danemark, des Pays-Bas, de la Suisse, de la Suède et du Siam ont déclaré qu'elles ne pouvaient pas accepter cette recommandation.]

## VI.

## The Conference:

Recognising the highly dangerous character of diacetylmorphine as a drug of addiction and the possibility in most, if not all, cases of replacing it by other drugs of a less dangerous character;

Recommends that each Government should examine in conjunction with the medical profession the possibility of abolishing or restricting its use, and should communicate the results of such examination to the Secretary-General of the League of Nations.

## VII.

## The Conference:

Recommends that the Governments should study the possibility of applying the system of international control provided in the Geneva Convention to every preparation containing any of the drugs included in Group I, whatever the drug content of the preparation.

The Conference further recommends that the Council of the League of Nations should invite the Advisory Committee on Traffic in Opium and Other Dangerous Drugs to examine the question.

[The German delegation stated that it could not accept these recommendations.]

## VIII.

## The Conference:

Recommends that, in order to facilitate the application of the measures directed against drug addiction and the illicit traffic, Governments should consider the possibility of excluding from the benefits of most-favoured-nation clauses in future commercial treaties and agreements the substances to which the Geneva Convention and this Convention apply.

[The delegations of Denmark, Germany, the Netherlands, Siam, Sweden and Switzerland stated that they could not accept this recommendation.]